

**1,9**  
δισ. ευρώ  
το ποσό που καταβάλλει  
ετησίως το κράτος για  
κοινωνικά επιδόματα

**180**  
ευρώ  
τον μήνα θα παίρνουν οι  
οικογένειες με τρία παιδιά

Της **ΑΡΓΥΡΩΣ Κ. ΜΑΥΡΟΥΛΗ**  
[a.mavrouli@realnews.gr](mailto:a.mavrouli@realnews.gr)

**Σ**την εκ βάθρων αλλαγή των κριτηρίων για τη λήψη προνοιακών και κοινωνικών επιδομάτων για περίπου 2 εκατομμύρια δικαιούχους προχωράει άμεσα η κυβέρνηση, προκειμένου η παροχή οικονομικής βοήθειας να δίνεται πλέον στοχευμένα, με το επικείμενο σχέδιο νόμου να βρίσκεται υπό επεξεργασία στο Μέγαρο Μαξίμου ώστε έως το τέλος του έτους να ψηφιστεί από τη Βουλή.

Η πρώτη αλλαγή θα αφορά τις προϋποθέσεις για τη λήψη του επιδόματος ανεργίας πιλοτικά σε 10.000 δικαιούχους πριν από το τέλος του έτους, καθώς πλέον θα συνδέεται με τον μισθό, αλλά και με τον εργασιακό και τον ασφαλιστικό βίο του ανέργου. Η δεύτερη, που θα ισχύει από την 1η Ιανουαρίου του 2025, θα αφορά την υιοθέτηση νέων κριτηρίων για τη λήψη των επιδομάτων στέγασης, παιδιού και Ελάχιστου Εγγυημένου Εισοδήματος (ΕΕΕ), όπως καταθέσεις, ακίνητη και κινητή περιουσία. Το ποσό που διατίθεται κάθε χρόνο για τα τρία αυτά κοινωνικά επιδόματα ανέρχεται σε 1,9 δισ. ευρώ.

Το επίδομα ανεργίας θα είναι αυξημένο κατά τους πρώτους μήνες της ανεργίας, ενώ θα προσαυξάνεται με ένα «μπόνους ανταποδοτικότητας» ανάλογο με τον χρόνο συνεχόμενης εργασίας και το ύψος των εισφορών που έχει καταβάλει ο άνεργος κατά τη διάρκεια του εργασιακού του βίου. Θα αφορά μόνο τους νέους άνεργους, ενώ θα καταβάλλεται, όπως σχεδόν όλα τα υπόλοιπα επιδόματα του ΟΠΕΚΑ, μέσω προπληρωμένης κάρτας.

Κερδισμένοι από την αύξηση των επιδομάτων είναι οι τρίτεκνοι, οι πολύτεκνοι, οι δικαιούχοι που εντάσσονται στη δεύτερη και στην τρίτη κλίμακα του επιδόματος παιδιού και οι δικαιούχοι του Ελάχιστου Εγγυημένου Εισοδήματος (που είχε και τη μεγαλύτερη αύξηση), υπό την προϋπόθεση ότι πληρούν τα περιουσιακά κριτήρια, καθώς έως σήμερα δεν υπάρχουν. Απώλειες θα έχουν μόνο όσοι είχαν επιπλέον εισοδήματα και τα απέκρυπταν ή δεν περιλαμβάνονταν έως σήμερα στο πεδίο των κριτηρίων.

#### Ελάχιστο Εγγυημένο Εισόδημα

Με τη νέα χρονιά, το Ελάχιστο Εγγυημένο Εισόδημα αυξάνεται περαιτέρω κατά 16% από 216 ευρώ και 54 ευρώ σε 250 ευρώ και 75 ευρώ για κάθε παιδί, με ανάλογη αύξηση των εισοδηματικών ορίων, αλλά με στοχευμένα κριτήρια ακίνητης, κινητής περιουσίας και κα-

## Τι αηλιάζει σε 4 επιδόματα

Τα νέα δεδομένα στο Ελάχιστο Εγγυημένο Εισόδημα, στα βοηθήματα τέκνων και στέγασης, αηλιά και στο επίδομα ανεργίας με νομοσχέδιο που προωθεί η κυβέρνηση

ταθέσεων. Υπενθυμίζεται ότι είχε προηγηθεί ήδη τον Δεκέμβριο του 2023 αύξηση του ΕΕΕ από 200 σε 216 ευρώ (8%). Τη συγκεκριμένη οικονομική ενίσχυση λαμβάνουν περίπου 500.000 δικαιούχοι.

Στο ΕΕΕ υπάρχουν και σήμερα περιουσιακά κριτήρια τα οποία θα εφαρμοστούν και στα άλλα επιδόματα. Σήμερα, το δηλούμενο εισόδημα δεν μπορεί να υπερβαίνει τα 5.832 ευρώ, ανεξαρτήτως του αριθμού των μελών του νοικοκυριού. Η συνολική φορολογητέα αξία της ακίνητης περιουσίας του νοικοκυριού δεν μπορεί να υπερβαίνει στο σύνολό της τα 90.000 ευρώ για το μονοπρόσωπο νοικοκυριό, προσαυξανόμενη κατά 15.000 ευρώ για κάθε πρόσθετο μέλος και έως 150.000 ευρώ.

#### Επίδομα στέγασης

Το επίδομα στέγασης αυξάνεται από τα 70 ευρώ σε 125 ευρώ και σε 75 ευρώ, αναλόγως της εισοδηματικής κλίμακας, με επιπλέον αύξηση 30% για κάθε τέκνο, αλλά με στοχευμένα κριτήρια ακίνητης περιουσίας και καταθέσεων, ενώ εισάγεται και κριτήριο κινητής περιουσίας.

**500.000**  
οι δικαιούχοι  
του Ελάχιστου  
Εγγυημένου  
Εισοδήματος

**260.000**  
νοικοκυριά  
λαμβάνουν  
επίδομα  
στέγασης

Το επίδομα στέγασης δίδεται σε περίπου 260.000 νοικοκυριά που πληρώνουν ενοίκιο για την κύρια κατοικία τους, με τον δικαιούχο να πρέπει να πληροί εισοδηματικά και περιουσιακά στοιχεία.

Σήμερα επίδομα λαμβάνουν εκείνοι το συνολικό εισόδημα των οποίων δεν υπερβαίνει τα 7.000 ευρώ για μονοπρόσωπο νοικοκυριό, προσαυξανόμενο κατά 3.500 ευρώ για κάθε επιπλέον μέλος. Για το πρώτο ανήλικο μέλος του νοικοκυριού στη μονογονεϊκή οικογένεια ορίζεται προσαύξηση 7.000 ευρώ. Στα νοικοκυριά με απροστάτευτα τέκνα ορίζεται προσαύξηση 7.000 ευρώ για κάθε απροστάτευτο